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1. Op pagina 3 van de nota valt te lezen dat met verwijzers vanuit het medisch domein 

wordt afgesproken dat deze alleen nog maar doorverwijzen naar jeugdhulp in de vorm 
van jeugd-GGZ. Zijn deze afspraken al gemaakt en hoe hard zijn deze afspraken? 

 
Antwoord: 

Wij zijn op dit moment in gesprek met de huisartsengroep Zorroo. We kunnen het 
verwijsrecht van de huisarts niet afnemen. Echter kunnen we wel met elkaar richting 
geven aan de manier van verwijzen, deze ruimte gaan we met elkaar verkennen.  

 
2. Er ligt het voorstel om in Oosterhout de hoogte van de jeugdhulp te normeren en kaders 

te stellen, zo valt te lezen op pagina 3 van de nota. Nu is er -binnen een beschikking- 
ruimte voor aanbieders om vorm en tijd zelf te bepalen. Deze ruimte wordt ook geboden 
in de jeugdwet. In hoeverre is het dan mogelijk om normen en kaders te stellen? 
 

Antwoord: 
 
Middels een combinatie van gesprekken met de verwijzers en een analyse van onze data 
komen wij tot ‘reële/gemiddelde’ normen en kaders. Een eerste instantie gebruiken wij 
deze normen/kaders om middels het accountmanagement in gesprek te gaan met 
aanbieders. Zien wij bijvoorbeeld een aanbieder die stelselmatig bovengemiddelde 
declaraties indient, dan vormt dit kader en handvat om een kritisch gesprek aan te gaan 
over de efficiëntie en effectiviteit van de geleverde zorg.  
Wij hopen echter zo snel mogelijk de stap te kunnen maken waarbij we deze kaders ook 
aan de voorkant (bij het afgeven van beschikkingen) gebruiken voor het al dan niet 
(standaard) toekennen van aanvragen.  
 
Hiermee halen wij de onzichtbare risico’s van overbehandeling (in zowel duur als 
zwaarte) steeds meer uit het systeem. Wij blijven de aanbieder de ruimte geven op 
maatwerk. Dit vraagt echter wel om een heldere motivatie. Wij blijven dus binnen de 
kaders van de Jeugdwet, alleen leggen we meer nadruk op onze (uit dezelfde wet 
voorvloeiende) verantwoordelijkheid voor de effectiviteit van de geleverde zorg.  

 
3. Pagina 3: De adviesraad Sociaal domein is geïnformeerd. Heeft deze raad het College 

geadviseerd over de verordening en/of het uitvoeringsbesluit? Indien ja: wat heeft het 
College met dit advies gedaan? 

 
Antwoord: 
Wij begrijpen uw verwachting dat de Adviesraad op alle voorstellen betreffende het sociaal 
domein een advies kan geven, echter vraagt dit mogelijke beeld enige nuancering. De 
Adviesraad is voor het onderdeel jeugd vooral van belang voor onze lokale vraagstukken 
waarbij het gaat om de inrichting en effecten van het aanbod jeugdzorg/jeugdhulp. Een groot 
deel van hetgeen wij binnen de jeugdzorg ontwikkelen gaat over regionale afspraken over 
inkoop, tarieven, sturing op effect, contractmanagement etc. Dit zijn niet de elementen waar 
de Adviesraad ons kan versterken. De kracht van de Adviesraad ligt vooral in het gesprek 
met de gebruikers van jeugdzorg, waar liggen kansen om het anders/beter te doen, hoe 
kunnen we welkome vormen als ‘Pleegzorg’ beter benutten etc.  
 
 
 



4. Pagina 3 van het uitvoeringsbesluit: het SWT zal, indien nodig, procesbegeleiding bieden 
en blijft hiermee betrokken bij het gezin. Hoe vaak is dit het geval? 

 
Antwoord: 
In ieder geval levert het SWT bij alle gezinnen waar 1 of meer beschikkingen zijn de zg 
evaluatie en nazorg. Dat betekent een warme overdracht met het gezin naar de 
zorgaanbieder. Hier worden afspraken gemaakt over vervolg en afstemming. Dan na 3 
maanden is er telefonisch contact tussen swt en de burger: of alles loopt zoals afgesproken. 
Dan na 9 maanden een evaluatie tussen zorgaanbieder ,swt en burger/gezin. Als dit 
voldoende is dan wordt 3 maanden na afloop van de hulp nog een nazorg – telefoontje 
gepleegd. 
Daarnaast kan het SWT een rol hebben als procesbegeleider als dat wenselijk is in zaken 
waar geen beschikking loopt. Dit gebeurt zelden, omdat deze rol dan meestal gepakt wordt 
door het voorliggend veld – die dan de zorg ook bieden. 
 
5. Op pagina 3 van het uitvoeringsbesluit valt te lezen dat het College de ambulante 

generalistische begeleiding heeft neergelegd bij het SWT. Verderop valt o.a. te lezen dat 
een hulpvraag gedaan kan worden bij het College. In hoeverre kan het College zelf een 
actieve rol spelen bij een melding of hulpvraag en gebeurt dit in de praktijk ook?  

 
Antwoord: 
Het college speelt zelf geen actieve rol bij een melding of hulpvraag, dit is gemandateerd aan 
het SWT.  
 
6. Pagina 3 van het uitvoeringsbesluit, 2.3.3 en pagina 4 van het uitvoeringsbesluit 2.6.3: 

het College verzoekt toestemming van de cliënt om informatie te registreren en uit te 
wisselen. Wat gebeurt er als toestemming geweigerd wordt? 

 
Antwoord: 
Dan gebeurt dit niet. Wanneer dit het onderzoek in het kader van de aanvraag om Jeugdhulp 
belemmert kan dit in een uiterst geval de consequentie hebben dat er onvoldoende grond is 
om een besluit te nemen. Hierover zal uiteraard altijd contact zijn met de cliënt, om hem of 
haar daarover te informeren. 
 
7. Pagina 3 van het uitvoeringsbesluit, 2.4.1: een gesprek vindt zo snel als mogelijk plaats 

na de melding. Wat is de maximale tijd dat men moet wachten voordat er een gesprek 
plaats vindt? 

 
Antwoord: 
Op dit moment is er sprake van een wachttijd bij het sociaal wijkteam. De wachttijd voor 
WMO is 7 weken, de wachttijd voor jeugd is momenteel 5 weken. De regels van de 
Algemene wet bestuursrecht (Awb) zijn echter van toepassing, wat betekent dat in principe 
binnen 8 weken een besluit moet worden genomen.  
 
8. Pagina 5 van het uitvoeringsbesluit: 2.7.5: ouderbijdrage. Overweegt het College om een 

ouderbijdrage in te voeren? 
 
Antwoord: 
Nee  
 
9. Pagina 5 van het uitvoeringsbesluit, 2.8.1: Bij de verwijzing zal de arts rekening moeten 

houden met de zorg die door de gemeente is ingekocht. Het college maakt afspraken 
met de artsen over de invulling van het verwijsrecht. Doel hiervan is dat zij zich bewust 
worden van hun handelen en eventueel hun handelen hierop aanpassen in een door de 



verzekeraar of gemeente gewenste richting. Kunt u bovenstaande met een concreet 
voorbeeld uitleggen? 

 
Antwoord: 
Hierbij kun je denken aan het gerichter verwijzen naar een bepaalde zorgvorm. 
Hulpmiddel hierbij is de verwijsbrief voor huisartsen. Deze wordt in juli geïmplementeerd. 
 
10. Op pagina 8 van het uitvoeringsbesluit valt te lezen dat dit in werking treedt per 01-01-

2019. Heeft dit gevolgen voor de casussen en afgegeven beschikkingen in 2019? 
 
Antwoord: 
Nee, dit geldt alleen voor nieuwe aanvragen.  
 
11. De handleiding verblijf en de handleiding ambulant zijn bij deze nota als bijlagen 

toegevoegd. In deze handleiding mist informatie mbt GGZ Breburg, Amarant, opgroeien 
in een gezinsachtige situatie en vervoer. Wordt deze informatie alsnog toegevoegd? 

 
Antwoord: 
In regionaal verband wordt gewerkt aan meerdere handleidingen. Wanneer deze zijn 
opgesteld zullen die worden toegevoegd aan het Uitvoeringsbesluit en vastgesteld worden. 
 
12. Verwijsbrief huisartsen: hierin is te lezen dat voor jeugdhulp niet zijnde GGZ het advies is 

contact op te nemen met het SWT. Impliceert dit dat artsen nog steeds zelf kunnen 
doorverwijzen naar jeugdhulp niet zijnde GGZ? 

 
Antwoord: 
Dat klopt, we kunnen dit verwijsrecht niet afdwingen. Zie antwoord vraag 1. 
 
13. Afwegingskader gebruikelijke hulp: kan er beredeneerd afgeweken worden van dit 

afwegingskader? 
 
Antwoord: 
Jazeker, maatwerk blijft altijd mogelijk, mits goed gemotiveerd. Dit afwegingskader biedt 
houvast om deze motivatie goed te kunnen onderbouwen. 
 
14. Verordening, artikel 9.4h: het College acht een persoon niet in staat de aan een pgb 

verbonden taken verantwoord te kunnen uitvoeren indien er twijfels zijn op overige 
gronden over de pgb vaardigheid. Wat zijn overige gronden? Kunt u hiervan voorbeelden 
geven? 

 
Antwoord: 
De opsomming onder a t/m g is niet limitatief. De overige gronden geven de mogelijkheid om 
niet voorziene gronden mee te nemen. Uiteraard zal het college deze altijd goed moeten 
motiveren en staat hiertegen altijd bezwaar en beroep open. 
 
15. Verordening, artikel 22: Voor zover noodzakelijk voor de uitvoering van deze verordening 

kan het College nadere regels instellen. Worden deze nadere regels voorafgaand aan de 
inwerkingtreding ervan voorgelegd aan de Raad? 

 
Antwoord: 
Nadere regels worden opgenomen in het uitvoeringsbesluit welke ter kennisname aan de 
raad is meegezonden.  
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1. Pagina 2: afwegingskader 

 
Partijen worden gewezen op de volgordelijkheid van voorzieningen. Van vrij 
toegankelijk, naar overige voorzieningen en daarna individuele voorzieningen. 
- wat zijn in het kader van jeugdzorg voorbeelden overige voorzieningen 
 
Antwoord: 

Met een overige voorziening wordt in Oosterhout bedoeld: generalistische begeleiding door 
het sociaal wijkteam. 

 
- was deze volgorde vanaf de start al niet de inzet en daarmee het te hanteren 

afwegingskader 
Antwoord: 

Ja dat klopt. In dit artikel wordt deze volgorde nu concreter omschreven. 
 

2. Wat kunnen we leren van zorgverzekeraars? Zij hebben eenzelfde vraagstuk waar 
het gaat om de volgordelijkheid van zorg en maximale beschikbare zorg. 

 
Antwoord: 

We kijken zeker naar wat we kunnen leren van het proces bij zorgverzekeraars. De wijze 
waarop invulling is gegeven aan helder normeringen van behandeling is zo’n voorbeeld.  
Echter hebben we ook met andere wetgeving te maken dus richten we ons op de elementen 
die op de jeugdwet van toepassing zijn.  
 

3. In het hele land zijn gemeenten aan de slag met het terugdringen van tekorten en 
het zoeken naar knoppen om aan te draaien. Op welke wijze is Oosterhout in 
gesprek met andere gemeenten om niet zelf het wiel uit te vinden? 

 
Antwoord: 

Er zijn en worden gesprekken gevoerd met verschillende gemeenten, zowel binnen regio 
West Brabant Oost (Breda, Drimmelen, Geertruidenberg en Altena) als daarbuiten met 
bijvoorbeeld gemeente Etten-leur, Oisterwijk, Boxtel. Uit die gesprekken komt naar voren 
dat gemeenten vergelijkbare maatregelen treffen om uitgaven in de jeugdhulp terug te 
dringen. We kunnen nog veel van elkaar leren, als is het maar op kleine succesvolle 
elementen binnen een bredere aanpak. Het echte ‘ei van columbus’ zullen we echter niet 
vinden. Alle gemeenten werken immers hard aan een gedeeld probleem.  
 

4. Er lijkt in de stukken veel aandacht voor de financiële en procedurele kant van 
jeugdzorg, niet onbelangrijk met de tekorten. Daarmee lijkt echter weinig aandacht 
voor de effecten en de werking van beleid en maatregelen. Hoe kijkt u hier 
tegenaan? 

 
Antwoord: 

Wij begrijpen dat het nu vooral lijkt te gaan om de kosten van zorg. Het mag duidelijk zijn dat 
als we de betaalbaarheid van de zorg niet garanderen, dit uiteindelijk van invloed zal zijn op 



kinderen/jongeren die onze zorg juist niet kunnen missen. Het is daarmee onze 
verantwoordelijkheid om te zorgen dat iedere euro ook werkelijk op de juiste manier wordt 
ingezet en ertoe doet. Ook dat is sturen op kwaliteit. Van goede zorg mag je ook verwachten 
dat het effectieve zorg is. Maar naast deze noodzakelijk inzet op betaalbaarheid werken we 
gelukkig nog steeds onverminderd door aan onze inzet op slimme preventieve maatregelen, 
het verbeteren van zorgvormen (denk aan het omvormen van verblijfszorg naar meer 
ambulante zorgvormen), denk aan de slimmere koppelingen tussen zorg en onderwijs.  
 
Daarnaast ligt onze grootste prioriteit momenteel bij het realiseren van de jeugdmonitor, 
waarmee juist de effecten van zowel beleid als beheersmaatregelen inzichtelijk worden.  
 

5. Hoe staat u tegenover een (vrijwillige) eigen bijdrage van ouders? 
 

Antwoord: 
Dit is een vraag die wij nu (nog) niet kunnen beantwoorden. Er zijn voor- en nadelen bij te 
noemen. Het is juist een vraag waarbij de Adviesraad Sociaal domein een mooie rol zou 
kunnen spelen.  

 


